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Protokół nr XLVIII/22

XLVIII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 27 września 2022 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17.18 tego
samego dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 
zaproszonych gości stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu radnych,
wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XLVII/22 z sesji, która odbyła się 25.08.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XLVII/22 z sesji, która odbyła się dnia 25.08.2022 r.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Protokół Nr XLVII/22 z sesji, która odbyła się dnia 25.08.2022 r., na stan 14-tu radnych został 
przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

4. Informacja o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze 2022 roku.
Informację o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze 2022 roku w formie multimedialnej 
przedstawiła Pani Skarbnik.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

5. Informacja na temat bieżącej działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej.
Przedmiotowy temat omówił Pan Arkadiusz Pamuła – Dyrektor Zakładu. Przedstawione informacje 
dotyczyły między innymi: gospodarki wodociągowej (podwyżek cen za wodę, ogólnego 
funkcjonowania sieci wodociągowej na terenie Gminy), gospodarki ściekowej (wprowadzonych 
modyfikacji w gospodarce ściekowej, podwyżek cen za ścieki), utrzymania czystości i porządku, 
utrzymania zieleni gminnej, utrzymania oświetlenia ulicznego (liczby opraw, problemów na linii 
współpracy Gmina – Firma Tauron), prac społeczno-użytecznych (prace wykonywane przez osoby 
skazane wyrokiem sądowym ograniczenia wolności).
Dyrektor odpowiadał również na pytania radnych dotyczące: podwyżek w gospodarce wodnej, 
ponoszonych kosztów oraz podwyżek w gospodarce ściekowej.

6. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. Wnioski do 
budżetu Gminy na rok 2023.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu wrześniu br. 
W przedmiotowym punkcie zostały również przedstawione wnioski Komisji do budżetu Gminy na 
rok 2023.

7. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił 
Przewodniczący Klubu Tadeusz Zientek. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. W dniu sesji do wyżej wymienionego projektu uchwały została przedstawiona 
autopoprawka, którą omówiła Pani Skarbnik.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,



Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/387/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2022-2032, na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie               
- załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2022 rok
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. W dniu sesji do wyżej wymienionego projektu uchwały została przedstawiona 
autopoprawka, którą omówiła Pani Skarbnik.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/388/22 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok, na stan 14-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

c) zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Ornontowice,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest     
Gmina Ornontowice,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/389/22 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest 
Gmina Ornontowice, na stan 14-tu radnych  została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do   
protokołu.

d) likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Świetlica Profilaktyczno-Wychowawcza
i Terapeutyczna w Ornontowicach,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. W dniu sesji do wyżej wymienionego projektu uchwały została przedstawiona 
autopoprawka, którą omówiła Pani Sekretarz.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie    
Świetlica Profilaktyczno-Wychowawcza i Terapeutyczna w Ornontowicach,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/390/22 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Świetlica 
Profilaktyczno-Wychowawcza i Terapeutyczna w Ornontowicach, na stan 14-tu radnych 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

e) zniesienia formy ochrony przyrody w części dotyczącej jednego dębu szypułkowego 
wchodzącego w skład pomnika przyrody,



Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w części 
dotyczącej jednego dębu szypułkowego wchodzącego w skład pomnika przyrody,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/391/22 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w części dotyczącej 
jednego dębu szypułkowego wchodzącego w skład pomnika przyrody, na stan 14-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

f) zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Mikołowskiego zadania publicznego zarządzania
odcinkiem drogi powiatowej w związku z budową chodnika przy ulicy Zwycięstwa w Ornontowicach,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powia-
tu Mikołowskiego zadania publicznego zarządzania odcinkiem drogi powiatowej w związku z budo-
wą chodnika przy ulicy Zwycięstwa w Ornontowicach,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka



Uchwała Nr XLVIII/392/22 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu 
Mikołowskiego zadania publicznego zarządzania odcinkiem drogi powiatowej w związku       
z budową chodnika przy ulicy Zwycięstwa w Ornontowicach, na stan 14-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

g)  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej z Zasobu 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nie-
zabudowanej nieruchomości gruntowej z Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/393/22 w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej z Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa, na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

h) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej 
położonej w Ornontowicach przy ul. Zamkowej.
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.09.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze prze-
targu niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ul. Zamkowej.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek



NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XLVIII/394/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ul. Zamkowej, 
na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,
• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami,

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - Rozpoczęły się prace 
przy budowie kanalizacji w ciągu ul. Cichej. Wyznaczono objazdy przez ul. Spokojną.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - 23 września br. została podpisana umowa        
z firmą na dokończenie całego zadania. Termin – do końca roku. Kwota umowy wynosi 
661 504,46 zł.

• Budowa sięgaczy ul. Leśnej w rejonie nr 5 i nr 17 - Trwają prace odbiorowe 2 sięgaczy ul. 
Leśnej, 20 września br. został zakończony i odebrany sięgacz w rejonie nr 17. 27 września 
br. został odebrany sięgacz w rejonie nr 5.

• Wykonanie bezpiecznego przejścia dla pieszych w rejonie ul. Kolejowej - Zadanie 
zakończone i odebrane 12 września br.

• Budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ul. Kolejowej - Dobiega końca 
realizacja zadania. W dniu jutrzejszym nastąpi rozpoczęcie prac odbiorowych.

• Modernizacja obiektu sportowego przy ul. Zwycięstwa - Po zejściu Firmy z budowy 
wykonano inwentaryzację prac. Na początku września br. wykonano prace zabezpieczające
w celu umożliwienia prowadzenia rozgrywek sportowych. W związku z terminarzem 
meczów – dokończenie prac przewidziane jest na rok następny.

• Budowa chodnika przy ul. Akacjowej - Trwają prace związane z układaniem nawierzchni 
chodnika.

• Modernizacja łazienek w Szkole Podstawowej - W dniu jutrzejszym nastąpi rozpoczęcie 
prac odbiorowych.

• Przebudowa zespołu szatni w Szkole Podstawowej - 5 września br. podpisano umowę        
z wykonawcą zadania. Obecnie trwają prace demontażowe i rozbiórkowe. Wartość całego 
zadania wynosi ponad 500 tys. zł.

• Modernizacja kotłowni w budynku GOZ - 26 września br. uruchomiono nowy kocioł gazowy. 
W najbliższych dniach zostanie zwołany odbiór końcowy zadania.

• Zmiana organizacji ruchu drogowego przy ul. Leśnej - Zamontowano nowe tablice oraz 
zostanie wprowadzona nowa organizacja ruchu drogowego (Zapis: Nie dotyczy 
mieszkańców Ornontowic, wjazdów docelowych, zaopatrzenia oraz służb miejskich).

• Projekt „Pod Biało-Czerwoną” - W dniu dzisiejszym rozpoczęły się prace związane z 
montażem 6-metrowego masztu wraz z flagą. Maszt będzie sąsiadować z Ławką 
Niepodległości. Zadanie realizowane jest na podstawie udzielonej dotacji celowej z Budżetu
Państwa w wysokości 8000 zł.



Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku br. złożono 66 wniosków o dotację do ekologicznych urządzeń grzewczych.

Podpisano 56 umów, a wypłacono dotację 10 właścicielom nieruchomości.
• Złożono wniosek do WFOŚiGW w Katowicach o przyznanie dotacji do pielęgnacji 17 dębów

szypułkowych wchodzących w skład pomnikowej alei „Dęby Ornontowickie”.
• Otrzymano  dofinansowanie  w  kwocie  10  tys.  zł   z  Fundacji  JSW  na  zakup  40  sztuk

kompostowników dla mieszkańców Gminy.
• Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Firmy REMONDIS w sprawie wzrostu               

wynagrodzenia – od września br. cena za odbiór i zagospodarowanie 1 tony odpadów    
wzrasta o 8,64 zł brutto, czyli wynosi 823,85 zł.

• Do końca września br. można składać wnioski o wykup lokali gminnych z 80 % bonifikatą. 
Na chwile obecną zostało złożonych 13 wniosków. 

• Od 3 października nastąpią drobne korekty w rozkładach jazdy bezpłatnej komunikacji 
gminnej. 

• W dniach 13-19 września nasza Gmina uczestniczyła w Sportowym Turnieju Miast i Gmin, 
w ramach którego odbyły się m.in. w dniu 17.09  Biegi Przełajowe o Puchar Przewodniczą-
cego Rady Gminy oraz Bieg Samorządowca, w których udział wzięło łącznie 178 osób.

• Do  publicznego  wglądu  został  powtórnie  wyłożony  projekt  Studium  uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania  przestrzennego Gminy Ornontowice.  Wyłożenie   trwa do
30.09  br.,  a  w  dniu  14.09  br.  przeprowadzono  dyskusję  publiczną  nad  przyjętymi
w dokumencie rozwiązaniami.

• Podjęto działania związane ze sprzedażą działek przy ul. Zamkowej i przy ul. Cyprysowej.
• Kontynuowane są działania związane ze wstrzymaniem procedury likwidacji przejazdu      

kolejowo-drogowego w rejonie ul. Kolejowej. Wystąpiono z pismem do Zakładu Linii           
Kolejowych w Tarnowskich Górach o wstrzymanie likwidacji przejazdu oraz do Gminy     
Gierałtowice z propozycją zmiany granic administracyjnych pomiędzy gminami, co umożliwi 
w przyszłości przejęcie działek zajętych pod przejazd drogowo-kolejowy i podjęcie działań 
zmierzających do zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych.

• Wybrano wykonawcę, podpisano umowę i rozpoczęto przygotowania do realizacji projektu
grantowego  „Cyfrowa  Gmina”.  Termin  realizacji  zadania  -  do  16  grudnia  br.  Wartość
zadania 117 565 zł, w tym środki zewnętrzne w kwocie 100 tys.  zł. 

• W dniu 13 września została przeprowadzona kontrola Archiwum Państwowego w zakresie
prawidłowości prowadzenia archiwum Urzędu Gminy i Urzędu Stanu Cywilnego.

• W dniu 15 września br. zostały przeprowadzone wybory do Rady Seniorów, w głosowaniu
tajnym spośród 11 kandydatów wybrano 9 członków. Zarządzeniem Wójta Gminy z dnia
19 września br. ogłoszono skład osobowy Rady Seniorów na kadencję 2022-2026. Zgodnie
ze Statutem, pierwszą sesję zwołuje Wójt Gminy, a jej planowany termin to 12 października
br.

• Do 15 października br. przyjmowane są wnioski uczniów i studentów o przyznanie           
stypendium Wójta Gminy za osiągnięcia uzyskane w roku szkolnym lub akademickim 
2021/2022.

• W lipcu i sierpniu br. zmarło 14 mieszkańców oraz urodziło się 7 dzieci. Obecnie Gmina    
Ornontowice liczy 6010 mieszkańców, w tym 5886 zameldowanych na stałe i 124 na pobyt 
czasowy (stan na dzień 23.09).

• System zaopatrzenia mieszkańców w wodę działa bez problemów. W nocy z 12 na 13 
września nastąpiła wymiana wodomierza głównego zaopatrującego w wodę całe 
Ornontowice. Prace przebiegły bez żadnych komplikacji, a mieszkańcy Gminy nie odczuli 
przerwy w dostawach wody w związku ze wcześniejszymi działaniami zapobiegawczymi 
prowadzonymi przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej.

• Komunalna Grupa Gospodarcza prowadzi głównie prace związane z utrzymaniem terenów 
zielonych administrowanych przez Gminę Ornontowice w szczególności tereny poboczy 
dróg gminnych.

• Zwiększono działania związane z remontami cząstkowymi dróg gminnych. 



• Urząd na bieżąco jest zaangażowany w pomoc uchodźcom z Ukrainy. Obecnie na terenie 
Gminy przebywa 63 uchodźców. Na podstawie  pozytywnie zweryfikowanych wniosków       
o świadczenie pieniężne przysługujące z tytułu zakwaterowania i wyżywienia obywateli 
Ukrainy, wypłacono łącznie  377 520 zł, w następnej transzy zostanie wypłaconych 
kolejne 10 520 zł - jak otrzymamy środki. Począwszy od marca wydano 378 numerów 
PESEL. Naukę w szkole podstawowej pobiera 16 uczniów, a do przedszkola uczęszcza 7 
dzieci.

• Omówiono sprawy bieżące związane z budżetem Gminy oraz wydatkami bieżącymi. 
• Zaproszenia na: uroczyste nadanie nazwy Świątyni Dumania im. ks. Jerzego Kiełbasy oraz 

odsłonięcie pamiątkowej tablicy, w dniu 29 września, godz. 12.00, uroczystą Mszę Św. z 
okazji 10-lecia patronatu nad Gminą Ornontowice Św. Michała Archanioła, w dniu 29 
września, godz. 17.00, spotkanie z mieszkańcami w dniu 5 października, godz. 17 w sali 
Arterii. 

Na zakończenie Wójt poruszył temat budżetu i wydatków bieżących podkreślając, iż w związku      
z obecną sytuacją w kraju oraz różnego rodzaju czynnikami, które wpływają na budżet Gminy nie 
mogą być realizowane niektóre prośby czy postulaty kierowane do jednostek gminnych czy też 
naczelników/ kierowników Urzędu. Na dzień dzisiejszy ze względu na trudną sytuację finansową 
Gminy realizowane są wyłącznie zadania niezbędne do wykonania.
Ponadto Wójt poruszył sprawy dotyczące: powstania  kompostowni – wskazując, że sprawa ta 
wymaga dogłębnego przeanalizowania, ograniczeń w oświetleniu ulicznym (temat również do 
przeanalizowania) oraz propozycji Komisji i Klubu do budżetu na rok przyszły.
 
10. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował, o korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady:

• apel o poparcie stanowiska Związku Gmin Śląska Opolskiego wobec ogromnych cen za 
energię elektryczną dla miast, gmin i instytucji komunalnych, które zostały w ofertach 
przetargowych zaproponowane prze państwowe koncerny energetyczne,

• zaproszenie na uroczystość odsłonięcia tablicy pamiątkowej w Świątyni Dumania im. Ks. 
Jerzego Kiełbasy (29.09.2022 r. godz. 12.00).

Kolejna sesja odbędzie się 20 października br., o godz. 16.00.

11. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęły żadne interpelacje stąd punkt został wyczerpany.

12. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
Głos zabrał radny Łukasz Machulik prosząc o wyczyszczenie korytek odwaniających wzdłuż 
chodnika przy ulicy Chudowskiej, ponadto radny Machulik zwrócił uwagę na worki pozostawione 
pod przepustem ul. Chudowskiej – pytając czy taki stan rzeczy jest celowy?
W odpowiedzi na powyższe Zastępca Wójta poinformował, iż wskazane korytka zostaną 
oczyszczone przy pomocy grupy gospodarczej natomiast jeśli chodzi o przepust pod ul. 
Chudowską otrzymano informację z Powiatowego Zarządu Dróg, że pozostawione worki służą 
lepszemu przepływowi wody.

13. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

            Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


